
Kattusseqatigiit Partiiat
     05 januar 2012 

I henhold til § 37 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Kan man opstille statistik over følgerne af ophævelse af salg af toldfrie varer?

2. Hvilke følger er der af ophævelsen af salg af toldfrie varer? 
3. Er ophævelsen til gavn for landet? 
4. Hvilke følger er der for ansatte?  

5. Er formålet med ophævelsen opnået?  

6. Hvad mener Naalakkersuisut om genindførsel af salg af toldfrie varer? 
 
 (Medlem af Inatsisartut Knud Fleischer, Kattusseqatigiit Partiiat)

Begrundelse:

Nu er der gået et år siden ophævelsen af salg af toldfrie varer, hvorfor vi fra Kattusseqatigiit  

Partiiat godt vil vide hvilke følger dette har haft for landet.  

For at uddybe punkt 5, vi vil godt vide om hovedformålet, der sigter på at skifte salg af toldfrie 

varer med toldvarer, er imødekommet.

Ligeledes blev det påpeget, at landskassen vil komme til at spare omtrent 20 mio. kr., hvorfor vi 

også har interesse i at vide, om dette også er opnået.  

Desuden vil vi fra Kattusseqatigiit Partiiat godt vide om muligheden for køb af toldfrie varer kan 

genindførsel, eftersom lufttrafikken i landet allerede byder på ekstremt høje priser, hvor det er 

mærkbart, at ophævelsens hovedformål pga. de høje priser, er besværlig at opnå. 


